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ERASMUS Antwerpen – 2010 

A nevem Szük Bálint, az Óbudai Egyetem – Kandó Kálmán Villamosmérnöki Kar 

(Műszertechnikai és Automatizálási Intézet) hallgatója vagyok. 2010-ben egy 

szemesztert tölthettem Antwerpenben a Karel de Grote-Hogeschool tanulójaként, ill. 

részt vehettem egy három hetes EILC kurzuson a Lessius University College - 

Department of Applied Language szervezésében. 

 

Az ERASMUS program 

Az ERASMUS (European Region Action Scheme for the Mobility 

of University Students) egy egyetemistáknak szóló program, amelynek keretében a 

hazai egyetem diákjai külföldi egyetemeken tanulhatnak. Én Belgiumban tanultam 

egy szemesztert, de az Óbudai Egyetemnek több más országban is van kapcsolata. 

 

Belgium – Antwerpen 

Szállás 

Szálláskeresésben nagy segítséget kaptunk az iskolától, ugyanis van egy külön honlap 

a szálláslehetőségekről. A honlaphoz kapcsolódó információkat és a belépéshez 

szükséges kódot az iskola küldi ki. Az árakról: 280-350 Euro között mozognak az 

olcsóbb szállások, persze a felső határ a csillagos ég. Én egy szobát béreltem, havi 285 

Euróért a külvárosban,de mivel az egyetemen campusa is ott volt, így ez nem 

jelentett nagyobb problémát, csak az éjszakai életben . A szoba egy 

studenthouseban volt, rajtam kívül még 4 diák lakott ott. Közös zuhanyzó, WC, 

konyha. Vásárolni a Lidlbe és a Colruytba érdemes menni, mert ott a legolcsóbb az 

étel, és az ital .  

 

 



 

Közlekedés 

Antwerpenben a tömegközlekedés rosszabb és drágább a budapestinél, a rossz alatt 

nem a járművek állapotát értem, hanem azt, hogy a járatok jóval ritkábban járnak, ill. 

kevesebb van belőlük. Külön szeretném kiemelni, hogy éjszakai járat csak pénteken és 

szombaton van. Ha mindenképpen szeretnénk a tömegközlekedést igénybe venni, 

vegyünk gyűjtőjegyet valamelyik boltban, ami jóval olcsóbb (0.8 Euro), mint a buszon, 

ill. villamoson vett jegy. Így az első és egyik legfontosabb teendő egy kerékpár bérlése 

vagy megvétele. Bérlésre a Fietshaven (http://www.fietshaven.be/ ) nevű céget 

javasolnám, mert a tanulóknak külön kedvezmény van, de ehhez először a 

diákigazolványt kell megszerezni. Jól felszerelt kerékpárokat lehet kölcsönözni. A 

másik lehetőség egy használt kerékpár beszerzése, az ehhez szükséges információkat 

alapvetően helyiektől lehet megszerezni (pl. nálunk tanévkezdéskor az iskola 

alagsorában volt használt kerékpár kiárusítás), de a google segítségével is biztosan 

találunk. Amint megvan a kerékpárunk, jóval szabadabban tudunk mozogni, és máris 

nekiláthatunk a város felderítésének.  

Belgiumon belüli utazáshoz a vonatokat használhatjuk. Mint Belgiumban minden, ez 

is nagyon drága, de sokat spórolhatunk, ha gyűjtőjegyet veszünk. A gyűjtőjegyet 

Antwerpenben a Centraal Station-ban lehet megvenni, a vonatok is innen indulnak. 

Időjárás 

Szeretném felhívni minden Belgiumba utazó diák figyelmét arra, hogy nagyon esős 

időre kell számítani, így mindenképpen vigyenek esőkabátot  . 

Szeptemberben és októberben szép őszi idő van, de utána rendkívül sok esőre kell 

számítani, előfordult, hogy egy hétig esett az eső. Télen számíthatunk hóra és -5, -6 

fokra is, így a sálat-kesztyűt se hagyjuk otthon. Főleg kerékpározásnál kellemetlen ez 

az időjárás (bár a házigazda elárulta, hogy utoljára ilyen hideg a két világháború 

között volt, így lehet, hogy ez kivételes alkalom volt). 
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Oktatás 

Talán a legérdekesebb része volt ez a programnak. Sok dolgot teljesen más irányból 

közelítenek meg és mások az elvárások. Készüljünk fel arra, hogy sok prezentációt kell 

majd készíteni és sok a csoportmunka is. A tanárok nagyon segítőkészek és érdekes 

előadásokat tartanak, a bejárás kötelező. 

Projekt: Öveges Dáviddal közösen egy szennyvíztisztítási projektben vettünk részt, a 

méréshez és kiértékeléshez írtunk egy szoftvert.  A feladat érdekessége az volt, hogy 

a rendszert, amit tovább kellett fejlesztenünk szintén Kandós diák, név szerint 

Laurentzi Norbert készítette. Külön jó volt a projektben, hogy egy biokémia tanár 

felügyelte a munkánkat, aki nem értett a programozáshoz, így mindig a saját szavaival 

írta le a feladatot, és nem adott segítséget a megoldásához (természetesen volt 

segítségünk egy másik tanártól), így jóval önállóbban kellett dolgozni, mint eddig 

bármikor előtte.    

Fentieken túl jártunk olyan órákra, ami nem közvetlen műszaki, de nagyon sok 

érdekes dolgot hallottunk, tanultunk.  

Nekem a legérdekesebb a kommunikáció és a HR volt. A kommunikáción a 

csapatépítés fontosságát emelték ki, a HR előadást pedig egy brit vendégelőadó 

tartotta, aki bemutatta a különböző személyiségtípusokat, teszteket csináltunk, 

többek közt arról is, hogy mi melyik csoportba tartozunk, valamint az állásinterjú 

kérdéseit beszéltük meg.  

Bár itthon is volt hasonló tárgyunk, de a kinti megközelítés, szemlélet más volt, ezért 

is volt nagyon érdekes.  

Viszont a projektmunkánk volt az, ami szakmailag valóban a legtöbbet adta.  



 

 

 

Mindenkit csak biztatni tudok, hogy ne hagyja ki az Erasmust. 


